
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XIII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 26 czerwca 2012 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1007 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni,   
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
 
Przewodniczący Rady Gminy przed otwarciem Sesji w związku z pozytywnym 
zaopiniowaniem przez wszystkie Komisje Rady Gminy dotacji dla Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Radziejowie udzielił głosu Komendantowi Państwowej StraŜy PoŜarnej 
mł. bryg. Piotrowi Muszyńskiemu, który podziękował Radzie Gminy Radziejów oraz 
Wójtowi Gminy za pozytywną ocenę wniosku i moŜliwość otrzymania dotacji 
w kwocie 15 tys. zł na zakup  specjalistycznego samochodu. Samochód moŜe być 
zakupiony dzięki wsparciu poszczególnych Gmin z terenu Powiatu Radziejowskiego, 
w tym Gminy Radziejów. Planowana całkowita wartość zakupu samochodu wynosi 
800 tys. zł. 
 
Następnie Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XIII Sesji Rady Gminy Radziejów, 
powitał wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Podjęcie uchwał w sprawie : 

1) Rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy 
Radziejów, sprawozdania finansowego za 2011 rok oraz udzielenie 
Wójtowi absolutorium za 2011 rok: 

a)  wystąpienie Wójta dotyczące realizacji budŜetu w 2011 roku, 
b)  zapoznanie radnych z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłoŜonym przez organ wykonawczy 
sprawozdania z wykonania budŜetu, 

c) zapoznanie radnych z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 
budŜetu, 
d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium, 
e) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o prawidłowości wniosku Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia absolutorium, 
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f)  wystąpienie przedstawicieli komisji, 
g) dyskusja, 
h)podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Radziejów oraz 
sprawozdania finansowego za 2011 rok, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Radziejów 
absolutorium za 2011 rok. 

2) „uchylenia uchwały Nr XII/113/2012 Rady Gminy Radziejów z dnia 
20 marca 2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radziejów ”, 

3) „uchwalenia statutu Gminy Radziejów”, 
4) „uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Zagorzyce”, 
5) „uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Przemystka”, 
6) „wyraŜenia zgody na najem lokali mieszkalnych znajdujących się 

w budynku mieszkalnym przy ul. Brzeskiej 11, 88-200 Radziejów, działka 
oznaczona w ewidencji gruntów nr 70/2,  o pow. 0,1405 ha , na czas 
nieoznaczony”, 

7) „wyraŜenia zgody na najem nieruchomości zabudowanej, stanowiącej 
lokale mieszkalne, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 154/46, 
o pow. 0,1500 ha, KW nr 28891 połoŜonej w miejscowości Płowce II, na 
czas nieoznaczony”, 

8) „wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości gminnej oznaczonej 
numerem 70/2, słuŜebnością przejazdu i przechodu na rzecz właścicieli 
działki nr 70/1”, 

9) „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Radziejowskiego na realizację 
zadań bieŜących powiatu” 

10) „zmian w budŜecie na 2012 rok”, 
11) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2011-

2025”. 
 
III. Składanie wniosków i interpelacji. 
IV. Wolne wnioski i zapytania. 
V.  Zakończenie obrad sesji. 
 

 
Ad I)  Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Władysław Śniadecki 
14 głosami przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie przedstawił porządek obrad. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 
15 radnych. 
Poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu. 
 
Ad. II 1a) Wójt Gminy stwierdził, Ŝe rok 2011 nie był okresem łatwym dla finansów 
publicznych, znaczenie to miało równieŜ dla budŜetu Gmin, mimo to bilans dokonań 
Gminy Radziejów jest znaczny i jego efekty są wymierne. Uruchomiona została 
stacja uzdatniania wody w Szostce, wybudowano place zabaw w Biskupicach, 
Kłonówku, Piołunowie, Skibinie i Szostce, boiska sportowe w Kłonówku, Piołunowie i 
Biskupicach, zadrzewiano miejscowość Broniewo, wykonano kilka odcinków dróg 
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w Czołowie, Kwilnie, Biskupicach, Płowcach Zagorzycach, wykonano oświetlenie 
w Przmystce i Zagorzycach. Zakupiono niezbędne maszyny do naprawy dróg jak i do 
konserwacji rowów: koparko-ładowarkę i równiarkę oraz doposaŜone zostały szkoły. 
W związku z pozytywną realizacją zadań w 2011 roku podziękował wszystkim 
Radnym za rady i wsparcie,  podkreślił, Ŝe dzięki wspólnemu działaniu wynik w 
realizacji budŜetu za 2011 rok jest pozytywny. 
 
1b) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 136/2012 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 25 kwietnia 2012 roku w 
sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Radziejów 
sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za 2011 rok wraz z informacją o stanie 
mienia jednostki samorządu terytorialnego. Skład orzekający postanowił zaopiniować 
pozytywnie przedłoŜone przez Wójta Gminy Radziejów sprawozdanie z wykonania 
budŜetu za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego (szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 
 
1c i d)  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Linowiecki odczytał opinię 
Komisji Rewizyjnej Gminy Radziejów o wykonaniu budŜetu Gminy za 2011 rok. 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 22 maja 2012 roku po rozpatrzeniu sprawozdania 
Wójta Gminy Radziejów z wykonania budŜetu Gminy za 2011 rok pozytywnie 
zaopiniowała realizację budŜetu Gminy za 2011 rok i wystąpiła do rady Gminy z 
wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi (szczegółowe dane stanowi załącznik 
do protokołu). 
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Radziejów z dnia 22 maja 2012 roku w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 2011 rok. Wniosek przyjęto w głosowaniu 
jawnym, jednogłośnie (szczegółową treść uchwały stanowi załącznik do protokołu). 
 
1e) Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 11/2012 Składu orzekającego 
Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 30 maja 2012 roku w 
sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Radziejów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2011 rok. Skład 
orzekający uchwalił, co następuje: wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium wójtowi Gminy Radziejów za 2011 rok jest zasadny i zgodny z prawem 
(szczegółowa treść uchwały stanowi załącznik do protokołu). 
 
1 f) Przewodniczący Komisji finansowo budŜetowej Ireneusz Głowacki stwierdził, Ŝe 
Komisja finansowo – budŜetowa w dniu 21 czerwca 2012 roku po zapoznaniu się 
z sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2011 rok i wyjaśnieniami złoŜonymi 
przez Wójta Gminy i Skarbnika Gminy postanowiła pozytywnie zaopiniować 
wykonanie budŜetu Gminy za 2011 rok oraz wnioskuje o udzielnie absolutorium 
z tego tytułu Wójtowi Gminy Panu Markowi Szuszmanowi, 
 
- Przewodniczący komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych Kazimierz Skupniewicz 
stwierdził, Ŝe Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych na posiedzeniu w dniu 
21 czerwca 2012r. po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy za 
2011 rok postanowiła pozytywnie zaopiniować wykonanie budŜetu Gminy za 2011 
rok oraz wnioskuje o udzielnie absolutorium z tego tytułu Wójtowi Gminy Radziejów, 
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- Przewodniczący Komisji oświaty i kultury Marian Bandyszewski stwierdził, Ŝe na 
posiedzeniu Komisji w dniu 26 czerwca 2012 roku poddano analizie wykonanie 
budŜetu Gminy za rok 2011. Nie stwierdzono Ŝadnych nieprawidłowości. Mając na 
uwadze pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji rewizyjnej 
postanowiono jednogłośnie wnioskować o przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budŜetu za 2011 rok oraz udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów Panu 
Markowi Szuszmanowi.  
 
1g) nie podejmowano dyskusji, 
 
1h) Projekt uchwały w sprawie „rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
z wykonania budŜetu Gminy Radziejów oraz sprawozdania finansowego za 2011 rok” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
1 i) Projekt uchwały w sprawie „udzielenia Wójtowi Gminy Radziejów absolutorium za 
2011 rok” odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złoŜył gratulacje Panu Wójtowi z tytułu otrzymanego 
absolutorium. 
 
Wójt Gminy podziękował za udzielone absolutorium, podkreślił, Ŝe będzie to 
dodatkowy bodziec do jeszcze lepszego działania w przyszłości. Stwierdził, Ŝe jest 
wiele spraw do zrealizowania, między innymi realizacja budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków, 19 sierpnia bieŜącego roku będzie oddana muszla koncertowa 
w Płowcach. Gmina przystąpi równieŜ do budowy świetlicy w Starym Radziejowie, 
przygotowywana jest dokumentacja na budowę świetlicy w Biskupicach, powstaną 
place zabaw w Opatowicach, Zagorzycach i Przemystce, jesienią utworzone zostanie 
przedszkole gminne, trwają prace nad rekultywacją wysypiska w Broniewku. Gmina 
ma takŜe zamiar remontować bazę techniczno-gospodarczą w Biskupicach, 
zbudować boiska sportowe w Skibinie i w Szostce, przebudować i wyremontować 
drogi gminne w Bieganowie, Broniewie, Czołówku, Koloni Wąsewo, Piołunowie, 
Starym Radziejowie i w Płowcach. Ponadto planowane jest szereg róŜnych działań 
kulturalnych. Zaprosił wszystkich do wspólnej realizacji projektów w roku bieŜącym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłą na obrady sesji Panią Danutę 
Dąbrowską kierownik BP ARiMR w Radziejowie i poprosił o przekazanie komunikatu. 
 
Pani Danuta Dąbrowska poinformowała, Ŝe chce organizacyjnie przybliŜyć proces 
przekazywania pieniędzy dotyczących odszkodowań za straty jakie ponieśli rolnicy 
w skutek przymrozków. Do wniosków jakie złoŜono naleŜy dodać jeszcze jeden 
formularz. Formularz zgodnie z informacją jaką uzyskała od Pani Sekretarz został juŜ 
zainteresowanym rozdany w związku z tym prosiła szczególnie sołtysów, którzy mają 
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bliski kontakt beneficjentami o pomoc w zebraniu formularzy, co umoŜliwi szybsze 
wydanie decyzji w powyŜszej sprawie. Prosiła równieŜ o zwrócenie szczególnej 
uwagi na numer konta wpisany na decyzji, jeŜeli numer się zmienił, to prosiła o pilne 
powiadomienie o tym fakcie. Następnie złoŜyła na ręce Pani Sekretarz wykaz osób 
z poszczególnymi miejscowościami, którym przysługuje odszkodowanie. Prosiła 
o potraktowanie sprawy jako pilnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził dziesięciominutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. II 2)  Projekt uchwały w sprawie „uchylenia uchwały Nr XII/113/2012 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 20 marca 2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radziejów” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II. 3) . Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia statutu Gminy Radziejów” wraz z 
uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 4) Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości 
Zagorzyce” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił planowane zadania 
inwestycyjne. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
Ad. II 5) Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości 
Przemystka” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił planowane zadania 
inwestycyjne. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
Ad. II 6)  Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na najem lokali mieszkalnych 
znajdujących się w budynku mieszkalnym przy ul. Brzeskiej 11, 88-200 Radziejów, 
działka oznaczona w ewidencji gruntów nr 70/2,  o pow. 0,1405 ha, na czas 
nieoznaczony” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. II 7)  Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na najem nieruchomości 
zabudowanej, stanowiącej lokale mieszkalne, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 154/46, o pow. 0,1500 ha, KW nr 28891 połoŜonej w miejscowości Płowce 
II, na czas nieoznaczony” odczytał Przewodniczący Rady Gminy zaznaczając, Ŝe 
uzasadnienie do uchwały jest podobne jak w poprzedniej uchwale. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
Ad. II 8)  Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na obciąŜenie nieruchomości 
gminnej oznaczonej numerem 70/2, słuŜebnością przejazdu i przechodu na rzecz 
właścicieli działki nr 70/1” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Radny Mirosław Kołodziejczyk wskazał na błędny zapis daty w uchwale, który naleŜy 
poprawić. 
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 9)  Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Radziejowskiego na realizację zadań bieŜących powiatu” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 10)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie na 2012 rok” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz poprosił o wyjaśnienie zapisu § 1 odczytanego 
projektu uchwały oraz o informację czy jest on prawidłowy oraz czy moŜna zmieniać 
uchwałę zarządzeniem Wójta. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska odpowiedziała, Ŝe zapis jest prawidłowo 
sformułowany, gdyŜ część zmian w budŜecie moŜe dokonywać Wójt Gminy w formie 
zarządzenia np. wprowadzenie dotacji, czy teŜ przeniesienie planów z jednego 
paragrafu na inny paragraf klasyfikacji budŜetowej. 
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 11)  Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów na lata 2011-2025”. odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
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Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad III)  Radny Mirosław Linowiecki podziękował Panu Wójtowi za przejęcie obsługi 
bankowej przez Bank Spółdzielczy w Radziejowie. Podkreślił, Ŝe wnioski w tej 
sprawie były składane od kilku lat przez radnych i sołtysów. 
Wnioskował o ratowanie dworku i parku w Płowcach mimo, Ŝe stanowi on własność 
powiatu. Obecnie prosił o wykonanie przynajmniej konserwacji dachu na obiekcie 
dworku.  Wnioskował równieŜ o pilny remont dachu w remizie OSP w Płowcach oraz 
gruntowną naprawę dróg gminnych. Zakwestionował wcześniej przeprowadzone 
remonty dróg, uwaŜając, Ŝe zostały wykonane bardzo niestarannie. 
Prosił o wyjaśnienie ulg i umorzeń w podatku rolnym, gdyŜ na terenie Gminy krąŜą 
pogłoski o licznym udzielaniu umorzeń i ulg w podatku. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska odpowiedziała, Ŝe stosowano ulgi tylko 
w określonych ustawowo przypadkach tzn. ulgi z tytułu kupna ziemi i ulgi 
inwestycyjne polegające na 25% zmniejszeniu podatku w przypadku rolnika, który 
dokonał inwestycji w swoim gospodarstwie i nie korzysta z dofinansowania unijnego. 
Udzielono cztery umorzenia na łączną kwotę około 1.000 zł i tylko w wyjątkowych 
i uzasadnionych przypadkach jak np. w skutek strat poniesionych podczas poŜaru. 
 
Radny Eugeniusz Kapelińki zapytał czy grunty po byłych SKR w Czołowie i Skibinie 
zostały juŜ zbyte w przetargu. 
 
Sekretarz Gminy Arleta Brochocka-Śliwiak odpowiedziała, Ŝe grunty zostały 
wycenione, jednak nie ma chętnych na ich zakup w związku z tym pozostają 
w dalszym ciągu w uŜytkowaniu wieczystym. 
 
Radny Marian Bandyszewski poinformował, Ŝe na posiedzeniu komisji oświaty i 
kultury, która odbyła się wkrótce po obchodach Nocy Świętojańskiej w Czołowie 
stwierdzono, Ŝe w gminie odbywa się coraz więcej imprez kulturalnych, 
a w przyszłości ma ich być jeszcze więcej. Ze względu na brak właściwej 
koordynacji, czasami imprezy odbywają się w tym samym czasie, w związku z tym 
padła propozycja, aby na bazie istniejących struktur utworzyć Gminne Centrum 
Kultury, które objęłoby biblioteki i koordynowało imprezy kulturalne i sportowe na 
terenie gminy. Na początku roku taka instytucja opracowałaby harmonogram róŜnych 
spotkań na poszczególnych sołectwach. UwaŜa równieŜ, Ŝe naleŜy dać większą 
swobodę działania lokalnym grupom takim jak sołectwa, rady sołeckie, koła 
gospodyń wiejskich, aby nie tylko gmina była organizatorem róŜnorodnych imprez. 
Przyczynić moŜe się to do lepszego wykorzystania świetlic wiejskich. 
 
Radny Mirosław Linowiecki uwaŜa, Ŝe z propozycji Radnego Bandyszewskiego 
dotyczącego organizowania imprez przez poszczególne sołectwa nasuwa się 
wniosek, Ŝe jeŜeli sołectwo chce organizować imprezy to musi mieć na to środki i 
naleŜałoby się zastanowić nad utworzeniem funduszu sołeckiego. 
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Przewodniczący Rady Gminy uwaŜa, Ŝe wniosek radnego Mariana Bandyszewskiego 
naleŜy rozwaŜyć na kolejnych komisjach Rady Gminy. Komisja oświaty i kultury, na 
której wcześniej przedstawiono wniosek uznała, Ŝe jest on zasadny i godny 
rozpatrzenia. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński zwrócił się z wnioskiem do sołtysów, aby zastanowili się 
nad utworzeniem funduszu sołeckiego w najbliŜszej przyszłości.  
 
Ad IV) Przewodniczący Rady Gminy poinformował zebranych o otrzymanym od Wójt 
Gminy opracowaniu pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej za 2011 rok dla Gminy 
Radziejów”. Stwierdził, Ŝe opracowanie jest bardzo obszerne i jeŜeli będą osoby 
zainteresowane szczegółowymi danymi to zostanie ono udostępnione do wglądu. 
Odczytał równieŜ pismo Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Bydgoszczy, 
zawierające wyjaśnienia do artykułu pt. „Wiatr w oczy”, który ukazał się na stronie 
internetowej www.tvp.info.pl w dniu 22 kwietnia 2012 r. na temat lokalizacji oraz 
budowy elektrowni wiatrowych na obszarze Gminy Radziejów (w/w pismo stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Sołtys Roman Piłat uwaŜa, Ŝe we wszystkich sołectwach są realizowane inwestycje 
lub teŜ imprezy kulturalne, a jego sołectwo (Broniewek-Płowki) jest pomijane. 
Zaznaczył, Ŝe w sołectwie jest duŜa świetlica, którą moŜna by wykorzystać w róŜnych 
celach, ale przeciekający dach wyrządził w środku obiektu szkody. W związku z tym 
konieczne jest wykonanie prac remontowych takich jak malowanie ścian i naprawa 
dachu. Prosił równieŜ o zastanowienie się nad budową placu zabaw czy teŜ boiska 
sportowego w jego sołectwie. 
 
Sołtys sołectwa w Skibinie Małgorzata Lewandowska wnioskowała o wymianę okien 
w świetlicy w Skibinie. Prosiła równieŜ o uporządkowanie i zagospodarowanie parku 
w Skibinie. 
 
Sołtys sołectwa Przemyska Eugeniusz Krygier zaapelował do wójta Gminy w sprawie 
udzielenia pomocy przy likwidacji szamba w Przemystce, do wykonania którego 
uŜyto beczki metalowej, która w skutek korozji uległa uszkodzeniu i jej zawartość 
wydostaje się do gruntu. Zapytał czy prawdą jest odrabianie w Gminie wyroków przez 
osoby skazane. Wnioskował równieŜ o 1 lampę w sołectwie Przemystka. 
 
Sołtys Zagorzyc Krzysztof Nowowiejski poruszył sprawę dotyczącą uzgodnień 
z przewoźnikiem kamienia w sprawie konieczności wyrównywania drogi równiarką 
przed przywozem i rozsypaniem kamień. UwaŜa, Ŝe nie zawsze jest to konieczne 
natomiast moŜe przysporzyć kłopotów jeŜeli równiarka wykona prace zbyt wcześnie 
przed przywozem kamienia. Prosił o odpowiednią koordynację w takich przypadkach 
pracy koparki z dowozem kamienia w określone miejsce. Wnioskował takŜe 
o naprawę drogi przed świetlicą w Zagorzycach. Zapytał, w związku z planowanym 
przekazaniem przez Gminę świetlic pod zarząd sołtysom i radom sołeckim na jakich 
zasadach będzie moŜna udostępniać obiekty. 
 
Radny Mirosław Kołodziejczyk zapytał czy jest juŜ opracowane zarządzenie 
dotyczące odpłatności za korzystanie ze świetlic wiejskich. 
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Sołtys Kwilna-Kłonówka Barbara Chojnacka zgłosiła uwagi odnośnie informacji na 
temat przywozu kamienia na drogi w danym sołectwie. O transporcie kamienia jest 
powiadamiana w ostatniej chwili przez przewoźnika kamienia, a takie powiadomienie 
powinno być z odpowiednim wyprzedzeniem z Urzędu Gminy tym bardziej, Ŝe 
przewoźnik nie wysypie kamienia jeŜeli droga wcześniej nie została wyrównana. 
Poruszyła problem zasypania dziury po stawie przy boisku w Kłonówku. Według 
uzgodnień z pracownikiem Urzędu Gminy Panią Urszulą Liedkiewicz miało to być 
zasypane na jesieni. Następnie rozmawiała z kierownikiem SOTG Panem Marcinem 
Jaskólskim, który stwierdził, Ŝe jego pracownicy mogą prace wykonać pod 
warunkiem, Ŝe pozyska na ten cel środki. W związku z tym ma pytanie od kogo ma 
pozyskać środki jeŜeli wykonanie wskazanych prac naleŜy do Gminy. 
 
Radny BłaŜej Patyk podziękował Panu Wójtowi za pomoc w realizacji jego wniosku 
dotyczącego zabezpieczenia szamba w Broniewie. Dzięki interwencji Pana Wójta 
w Agencji Nieruchomości Rolnej sprawa została pozytywnie rozwiązana.  
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pytania i złoŜone wnioski: 
-w odpowiedzi do Radnego Mirosława Linowieckiego – stwierdził, Ŝe Gmina nie moŜe 
wydatkować środków na dworek w Płowcach, gdyŜ nie jest on własnością gminy, ale 
postara się razem ze Starostwem odpowiednio zabezpieczyć obiekt. W sprawie 
dworku toczy się równieŜ postępowanie spadkowe prowadzone przez rodzinę 
dawnych właścicieli. Remont remizy OSP w Płowcach jest przewidziany na rok 
następny, natomiast w roku bieŜącym wykonane zostaną niezbędne naprawy dachu, 
jeŜeli chodzi o remont dróg to wykonywała go firma, która zgodnie z procedurami 
zamówień publicznych została wyłoniona w drodze przetargu, prosił równieŜ, aby w 
miarę moŜliwości w miejscowościach, w których jest przeprowadzany remont, sołtysi 
i radni mieli nadzór nad jakością wykonywanych prac. W przypadku dróg, które nie 
zostały jeszcze wyremontowane, a zachodzi taka konieczność, będą wykonywane 
remonty we własnym zakresie poprzez pracowników Sekcji Remontowo-Budowlanej, 
- w odpowiedzi do radnego Mariana Bandyszewskiego – uwaŜa, Ŝe utworzenie 
Centrum Instytucji Kultury jest ceną inicjatywą. Są załoŜenia na przyszłość, Ŝe 
działalność kulturalną i sportową na terenie Gminy naleŜy rozszerzać. Gmina 
przygotowuje się obecnie do tworzenia wiosek tematycznych, rozpoczynając od 
Płowiec, gdzie jest przewidziane na ten cel około 15 ty. zł. Gmina będzie starała się 
pozyskać na ten cel dofinansowanie. 
- w odpowiedzi do sołtysa Romana Piłata – stwierdził, Ŝe społeczność sołectwa na 
zebraniu wiejskim nie wskazywała wymienionych przez sołtysa potrzeb, natomiast 
w świetlicy jeŜeli zachodzi konieczność dokonania niezbędnych napraw naleŜy je 
przeprowadzić, wskazał Ŝe Broniewek jest równieŜ bardzo waŜnym miejscem 
wydarzeń historycznych związanych z powstaniem styczniowym i równieŜ naleŜałoby 
to miejsce upamiętnić, 
- w odpowiedzi do sołtys Małgorzaty Lewandowskiej - odpowiedział, ze okna 
w świetlicy w Skibinie zostaną wymienione jeŜeli wystarczy środków, kierownik 
SOTG zorientuje się w cenie okien, natomiast park przy szkole w Skibinie zgodnie 
z planem ma być zagospodarowany w przyszłym roku pod boisko sportowe 
w związku z tym równieŜ zostanie uporządkowany teren wokół. 
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- w odpowiedzi do sołtysa Eugeniusza Krygra – zaznaczył, Ŝe szambo w Przemystce 
jest własnością osoby prywatnej, w takich przypadkach Gmina ma znikomą 
moŜliwość działania, uwaŜa, Ŝe naleŜy się zastanowić co moŜna w tej sprawie zrobić, 
problem przekonsultuje z Radcą Prawnym i jeŜeli będzie to moŜliwe postara się 
pomóc, 
- w kwestii przekazania świetlic - poinformował, Ŝe przygotowane są porozumienia 
aby sołtysom i radom sołeckim przekazać w zarząd boiska, place zabaw i świetlice. 
Sołtysi byliby odpowiedzialni za te obiekty. JeŜeli chodzi o wynajmowanie to 
w najbliŜszym czasie przez Panią Sekretarz będzie opracowane zarządzenie 
w sprawie odpłatności, 
- w odpowiedzi do sołtys Barbary Chojnackiej poinformował, Ŝe rozdysponowaniem 
kruszywa na drogi zajmuje się Pani Urszula Liedkiewicz, z którą moŜna i naleŜy te 
sprawy uzgodnić. Natomiast w kwestii wypowiedzi Kierownika SOTG w sprawie 
pozyskania środków na zasypanie dziury po stawie, sądzi, Ŝe zostało to źle 
zrozumiane i jeŜeli zachodzi taka konieczność to niezbędne prace zostaną wykonane 
przez Gminę. 
 
Sołtys Roman Piłat zapytał jaką odpowiedzialność będą ponosić sołtysi za przejęte 
obiekty np. plac zabaw. Zaznaczył, Ŝe nikt nie będzie przebywał tam przez cały czas 
i pilnował obiektów. JeŜeli zostaną dokonane uszkodzenia, to czy sołtys będzie 
musiał ponieść koszty naprawy. 
 
Radca prawny Tomasz Rolirad odpowiedział, Ŝe Pan Wójt uŜył uproszczenia 
powołując się na odpowiedzialność. Umowy, które zostały opracowane zawierają 
odpowiedzialność w sytuacji ogólnej. Zapis umowy stanowi, Ŝe po stwierdzeniu 
uszkodzenia naleŜy o tym fakcie powiadomić Urząd Gminy i nikt za to nie będzie 
finansowo obciąŜany. Wszystkie szczegóły są zapisane w umowie, z którą wkrótce 
wszyscy zainteresowani będą mogli się zapoznać. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński zapytał o opłaty za wypoŜyczanie świetlic, czy 
pieniądze pozostaną w sołectwie czy teŜ będą przekazywane do gminy, 
 
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, Ŝe środki będą przekazywane do Gminy, 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński uwaŜa, Ŝe jeŜeli środki będą przekazywane do gminy to 
jakie będzie zainteresowanie aby wypoŜyczać świetlice. Obecnie pobierane 
pieniądze były przeznaczane na zakupy do danej świetlicy. 
 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, Ŝe nie ma takiej moŜliwości prawnej aby pozyskane 
środki był bezpośrednio pozyskiwane na świetlice. Ustawa o finansach publicznych 
reguluje te sprawy. Gmina musi działać w granicach prawa. 
 
Radny Marian Bandyszewski uwaŜa, Ŝe kaŜda świetlica potrzebuje środków na jej 
utrzymanie, jeŜeli sołtysi poprzez wynajem pozyskają środki to one z powrotem mogą 
wrócić na świetlicę poprzez dokonanie konkretnego zakupu. 
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Sołtys Krzysztof Nowowiejski stwierdził, Ŝe na poprzedniej sesji Panowie Radni 
uchwalili uchwałę o opłatach za świetlice i obecnie środki, które wpłyną do budŜetu 
Gminy z powrotem będą mogły być wydawane na świetlice. 
 
Radny Eugeniusz Kapeliński uwaŜa, Ŝe większość świetlic była budowana przy 
udziale mieszkańców, a teraz będą za wypoŜyczenie pobierane od nich opłaty. 
 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, Ŝe opłaty będą pobierane tylko po kosztach 
własnych. 
Powiadomiła równieŜ, Ŝe w terminie do dnia 16 lipca 2012 r. radni mogą składać 
propozycje podziału na nowe okręgi wyborcze. 
 
Ad V  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XIII 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Władysław Śniadecki 
 
 


